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S    Protokoll nr 5/2002 

 
 
Sammanträde vid Gatu- och fastighetsnämndens handikappråd torsdag den 
13 juni 2002 
 
 
Justering 
 
 
 
Lasse Gustafsson   Hjördis Stolt 
 
 
Närvarande: Ken Gammelgård, DHR, Lasse Gustafsson, NHR,  
Sirkka Lethinen, RTP, Hjördis Stolt, ASTMA 
 
Förhindrade: Åsa Jansson, RBU, Dagny Mörk, SRF, Lennart Jonsson, SRF, Tommy 
Hagström, DHR, Gunnar Slätt, FHDBF, Katarina Härdmark-Sandström, Hjärnkraft 
 
Närvarande från Kungsholmens handikappråd vid besiktning av Smedsuddsbadet: 
Ingrid Buch, DHR, Anneli Källerudd sekreterare 
 
Närvarande från Gatu- och fastighetskontoret: Lennart Klaesson och Pernilla Johnni, 
Tillgänglighetsprojektet, Ingegerd Forss, sekr. 
 
 
1. Mötets öppnande 
2. Fastställande av dagordning 
3. Justering av dagens protokoll 

Till justerare valdes Lasse Gustafsson och Hjördis Stolt 
 
4. Föregående mötets protokoll  

Tillägg till punkt 8. Redovisning av Förslag till program för planering av området 
Hjorthagen-Värtahamnen-Frihamnen-Loudden: Rådet anser att det är viktigt att 
kraftledningen grävs ned. 
Föregående mötets protokoll lades till handlingarna. 

 
5. Skrivelser 

1. Inbjudan till utbildning för handikapprådens ledamöter 
2. Skrivelse från SRF till Stockholms politiker för kännedom 
3. Det har kommit till Östermalms handikappråds kännedom att fyra icke 

funktionshindrade praktikanter anställts av GFK för att inventera 
framkomligheten på Östermalm.  
Skrivelsen är ställd till Tillgänglighetsprojektet. Ordföranden i handikapprådet 
har fått en kopia. 
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Pernilla Johnni berättade för rådet att detta brev har kommit med anledning av 
de tillgänglighetsplaner som ska göras i de tre pilotstadsdelarna Bromma, 
Östermalm och Vantör. Fyra praktikanter, två från Tekniska Högskolan och två 
som just gått ut gymnasiet, ska inventera. De har själva sökt praktiktjänst – 
något som alla ungdomar, med eller utan funktionshinder, har möjlighet att göra. 
I och med att man anställer ungdomar utan funktionshinder så får de god 
kunskap om tillgänglighetsfrågor som de bär med sig i framtiden. Detta i sin tur 
ger ringar på vattnet och en stor möjlighet till spridning av kunskapen, vilket är 
mycket viktigt.  
Vid inventeringen kan man stöta på miljöer som är otillgängliga och svåra att ta 
sig fram i. 
Ett eller två objekt inventeras samtidigt i de tre stadsdelarna vilket kan innebära 
resor från stadsdelen i innerstaden till stadsdelarna i ytterstaden under samma 
arbetsdag. 
Inventerarna ska också varje morgon och kväll hämta och lämna handdatorer för 
att överföra information från och till databasen. 
 
Vissa delar av inventeringen skulle kunna fungera lättare för ungdomar med 
funktionshinder, som t.ex. övergripande funktionsinventering av områdena kring 
T-banestationer. 
 
Rådet ansåg att det skulle vara ett tillskott om ungdomar med funktionshinder 
fick möjlighet till praktiktillfälle. De ansåg också att det skulle vara en bra 
början om man hittade vissa punkter som ungdomarna kunde inventera. 

 
6. Smedsuddsbadet 

Föredragande: Lennart Klaesson, Tillgänglighetsprojektet 
 
Före mötet gjordes en rundvandring på badet där man tittade på parkering, 
gångbanor, omklädningsrum, toaletter, dusch och badbrygga. Badbryggan var inte 
helt klar men kommer att bli det inom en snar framtid. Rådet kunde se på ritning hur 
det kommer att bli. Rådet tittade också på den nya rampen till Café Kajak, den 
ombyggda uteplatsen och entrén samt den nya handikapptoaletten i Kajakklubbens 
hus. Bilder från rundvandringen Bilaga 1. 
 
Rådet tyckte att det blivit ett mycket fint bad och att det är en väldig tillgång för 
personer med funktionshinder. 

 
Några synpunkter 
- Det skulle vara bra om det fanns värdefack i omklädningsrummen. 
- Tvättställen är satt på 88 cm höjd, anvisningarna säger 80 cm. 
- På en soffa, vid omklädningsrummen, var armstödet 2/3 av sitsen. Armstöd bör 

vara lika långa som sitsen. 
  
Rådet anser att badet ska ha badvakter. Rådet har, tillsammans med 
Kungsholmens handikappråd, tidigare skrivit till Idrottsnämnden om detta. 
Idrottsförvaltningen kan tänka sig att bemanna badet om stadsdelsförvaltningen står 
för kostnaden. 
Idag har idrottsförvaltningen personal som kommer varje morgon och kväll. De har 
också en jourtelefon för innerstan, tel. 070-417 93 63 mån-fre kl. 15.00-24.00, lör 
kl. 06.00-21.00, sön kl. 06-00-24.00. 
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Rådet tycker det är otillfredsställande att man måste ringa om det skulle vara något. 
Rådet beslutade att ordföranden hör med Funktionshinderombudsmannan (FO), 
Riitta-Leena Karlsson, om hon kan driva frågan. 
 
När det gäller rampen till Café Kajak så var rådet förvånade över att Stadsmuséet 
vill ha ramper som ser ut som om de inte tillhör byggnaden. Varför inte en varsam 
restaurering till kulturbyggnader?  
Rådet beslutade att bjuda in Stadsmuséets antikvarie för att diskutera denna 
principfråga. 

 
7. Nämndärenden 

1. Avbryt samarbetet med SL i Södermalmsprojektet 
Ärendet är bordlagt i Gatu- och fastighetsnämnden två gånger. 
 

2. Tvärbana Ost - samrådsremiss 
Rådet hade inga synpunkter nu men vill följa vad som händer. Rådet förutsätter 
att tillgänglighetsaspekten tas upp i fortsättningen  
 

8. Rapporter 
 1. Tillgänglighetsprojektets utställning på Skeppsbron under jubileumsveckan 

Stockholm 750 år 
Utställningen var mycket välbesökt och information om tillgänglighet har nått 
ut till en bred grupp. 
Många prövade på att åka rullstol och känna på hur det är att vara synskadad. 
Mest var det barn och ungdomar som prövade. Särskilt ungdomarna tog det 
väldigt seriöst och ställde frågor. 
Mycket informationsmaterial gick åt. Många frågor ställdes och synpunkter 
lämnades. 

 
 2. Möte med Hägerstens handikappråd 

Bordlades 
 

9. Övriga frågor 
1. Sammanträdesdagar under hösten 2002. 

12/9, 10/10, 7/11 och 5/12 kl. 13.00 – 16.00. 
 

2. Frågor att ta upp under hösten 
- Årstafältet – vad händer där? 
- Liljeholmens Torg – belysning och växter? 

 
Mötet avslutades – Ordföranden önskade en trevlig sommar. 
 
Nästa möte - Torsdag den 12 september 2002 kl. 13.00-16.00 
 
 
 
 
Ingegerd Forss 
 


